
 
 

 
 

 
COMMISSIE BESTUUR, ORGANISATIE EN BEDRIJFSVOERING  

 
 

Delft, 20 juni 2017 

 

AAN DE VERENIGDE VERGADERING VAN DELFLAND 

 

Advies van de commissie Bestuur, Organisatie en Bedrijfsvoering, tevens conceptverslag 

van de vergadering op 20 juni 2017 over de aan haar voorgelegde voorstellen van het college 

van dijkgraaf en hoogheemraden, ter behandeling in de Verenigde Vergadering van 6 juli 

2017. 

 

Aanwezig: 

dhr. mr. M.A.P. van Haersma Buma  dijkgraaf, voorzitter (tot 10.25 uur) 

dhr. drs. M. Smits    hoogheemraad, wnd. voorzitter 

mevr. mr. A.J. Buisman    secretaris 

mevr. drs. A.C.J. Jans AWP Delfland 

dhr. ir. L.P.I.M. Hombergen PvdA 

dhr. N. Boedhoe PvdA 

dhr. mr. P. van den Berg   Bedrijfsgebouwd 

dhr. ir. C.L.C. Kretschmar   Bedrijfsgebouwd 

mevr. N.J. Dijkshoorn - van Dijk  Ongebouwd 

mevr. M.D.M. Ammerlaan-Romeyn  Ongebouwd 

dhr. Y. Lont ChristenUnie-SGP 

dhr. drs. L.W. Nanninga   Water Natuurlijk  
dhr. ir. J.B. Simon    Partij voor de Dieren 

dhr. mr. S.F. Fekkes    50PLUS 

mevr. mr. Th. Eekhout VVD 

mevr. drs. M.J. Hilders VVD 

mevr. drs. M.E.H. Koop CDA 

 

Afwezig: 

mevr. drs. W.H. de Zoete ChristenUnie-SGP 

dhr. ir. F.L.J. van Kasteren AWP Delfland 

dhr. J.G.M. Schouffoer Natuur 

dhr. R.A.C. Kuijvenhoven CDA 

 

Voorts zijn aanwezig: 

dhr. drs. T.R.J. Janssen   concerncontroller, agendapunt 4B.02 

dhr. drs W. Esveld    agendapunt 4B.02 

 

 

1. Opening, vaststellen agenda 

 

De voorzitter opent de vergadering om 9.00 uur. Hij moet om 10.30 de vergadering verlaten 

wegens de oplevering van het gerenoveerde Gemeenlandshuis. Agendapunten die binnen zijn 

portefeuille vallen, zullen om die reden naar voren worden geschoven. 

 

Mevrouw Koop vervangt de heer Kuijvenhoven. De heer Van Kretschmar is aanwezig als 

voorzitter van de begeleidingscommissie van het onderzoek naar de kwaliteit van de 

exploitatiebegroting. Hij zal namens Bedrijfsgebouwd ook het woord voeren over de 

agendapunten over Aquon. 
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De agenda 

 

Mevrouw Jans wil graag het stuk over Aquon als bespreekstuk agenderen. Ze heeft 

opmerkingen over het stuk Toezicht en handhaving (05.01) en de toelichting inzake 

WannaCry-virus (05.07). 

 

Mevrouw Hilders wil Aquon eveneens als bespreekstuk en heeft vragen over de agendapunten 

5.01 en 5.02. 

 

De heer Van den Berg wil Aquon ook bespreken.  

 

De heer Nanninga is geïnteresseerd in de stand van zaken rond Kijkduin en het bijbehorende 

programma van eisen. Ook wil hij reageren op Aquon en vraagt bij punt 5.02 (jaarverslag 

Bezwaarschriftencommissie) wat het college doet met de overwegingen en aanbevelingen. 

 

De heer Hombergen heeft een vraag naar aanleiding van de notulen en het resultaat van de 

insprekers over de leggers. Spreker heeft ook een vraag bij Aquon, het jaarverslag van de 

bezwaarschriftencommissie en de beleidsnotitie vervoersmanagement. 

 

Mevrouw Eekhout vraagt naar de procedure bij het Rapport naar de kwaliteit van de 

exploitatiebegroting (agendapunt 05.04) of dit wel of niet doorgaat naar de VV. 

 

Mevrouw Dijkshoorn wil eveneens iets zeggen over Aquon. 

 

De heer Lont heeft een vraag bij de beleidsnotitie vervoersmanagement. 

 

2. Vaststellen notulen van de vergaderingen van 2 mei 2017 

 

Tekstueel: 

De voorzitter laat weten dat de opmerkingen van de heer Fekkes en mevrouw Eekhout zijn 

verwerkt, als volgt: 

 

- Op blz. 8, tweede termijn bij agendapunt 4.B.01 Ontwerp Jaarverslag 2016 wordt de 

bijdrage van mevrouw Eekhout als volgt aangepast: ‘Mevrouw Eekhout mist nog 

enkele antwoorden. Bijvoorbeeld op de vraag om voortaan aan de VV duidelijk te 

maken waar de knelpunten liggen in het niet tijdig opvolgen van de adviezen van de 

Rekeningcommissie, en met name of dit een capaciteitsprobleem is. En het verzoek 

om te kijken naar de kostentoedeling in de watersysteemheffing en kostenefficiëntie. 

Op pagina 50 van de jaarrekening staat een toelichting op de egalisatiereserve PPS, 

met verwijzing naar de door het college gewenste dotatie van het overschot boven de 

1,3 miljoen per jaar. Daarvan zegt de accountant inderdaad dat het zo kan, maar niet 

dat het ook zo moet. Spreekster krijgt nog een persoonlijke toelichting van de afdeling 

F&C en maakt daarom nu nog een voorbehoud. Tweede bezwaar is, dat de tekst over 

dotatie aan die egalisatiereserve feitelijk onjuist is. Die zou geformuleerd moeten 

worden met de strekking dat de reserve eind 2016 boekhoudkundig is ingesteld in 

verband met de herfinanciering, onder uitstel van een concreet besluit tot dotatie en 

dat deze reserve daarom per ultimo van het boekjaar op nul staat. Er moet voor het 

eind van dit jaar een voorstel komen waar de VV een besluit over kan nemen, liefst 

tegelijk met de doorlichting van de reserves, voorzieningen en posten onvoorzien. 

Spreekster is wel bereid nog een keer met de tekst mee te kijken.’ 

 

- Mevrouw Dijkshoorn wil haar bijdrage op pagina 4 als volgt aangepast zien: ‘In bijlage 

2 bij het verslag van de commissie BOB naar aanleiding van de tafeltjesavond over de 

Jaarrekening wordt een overzicht weergegeven van de tarieven van Delfland. Bij de 

programma begroting van 2012 is besloten dat de categorie ongebouwd haar 

beschikbare egalisatiereserve volledig inzet en een extra onttrekking van 600.000 

Euro ten laste van deze reserve. Dit bedrag zal in de jaren 2013-2017 weer ten laste 

van de categorie ongebouwd worden gebracht. Deze mutaties hebben derhalve geen 
enkele invloed op de tarieven van de overige categorieën.’ 

 



3 

 

De notulen worden met bovenstaande wijzigingen vastgesteld. 

 

Naar aanleiding van: 

In antwoord op een vraag van de heer Nanninga, vertelt de voorzitter dat Kijkduin wordt 

getaxeerd. Er wordt nagedacht over de mogelijkheden om te komen tot een maximale 

opbrengst en een proces met omwonenden om tot een plan te komen. Het is de bedoeling het 

pand te verkopen op de markt tegen een marktconforme prijs. Mevrouw Eekhout merkt op 

dat taxatie op basis van huidige bestemming is. Als de bestemming maatschappelijk is, is de 

grond niet zo veel waard. Als de gemeente Den Haag de grond naar zich toehaalt, het pand 

gaat slopen en er appartementen gaat realiseren, wordt er een hogere waarde voor de grond 

gerealiseerd. Spreekster vraagt of er een procedure in zicht is, waardoor Delfland hier ook 

van kan profiteren. De voorzitter antwoordt dat er geen voorkeursrecht op de grond rust. 

Delfland zal de eigen positie helder en strak verdedigen. 

 

De heer Hombergen wil graag weten wat de stand van zaken is van de behandelde 

leggerwijzigingen en de inspraak. Dit antwoord wordt in de bijlage bij het verslag opgenomen.  

 

Toezeggingenlijst  

De heer Nanninga vraagt naar quickscan voor zonnepanelen op zuiveringen. Spreker zou het 

rapport krijgen van de heer Smits. Hoogheemraad Smits antwoordt dat begin het rapport 

begin september gereed is. Daarna komt hij terug met een voorstel aan de VV. 

 

De toezeggingenlijst wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 

3.  Mededelingen 

 

De uitnodiging voor de officiële opening van het Gemeenlandhuis komt er deze week aan. De 

oplevering van het gebouw wordt strak georganiseerd, zodat de juridische posities helder zijn. 

Aanstaande maandag zullen de medewerkers er beginnen. Donderdag en vrijdag zijn diverse 

panden gesloten in verband met de verhuizing. In de komende vier seizoenen zal blijken of 

alles in het pand naar tevredenheid functioneert. 

 

a. Terugkoppeling gemeenschappelijke regelingen 

b. Terugkoppeling Unie commissies 

 

Er wordt niets teruggekoppeld uit gemeenschappelijke regelingen en Unie commissies. 

 

4. B. Bespreekstukken 

 

01. Kadernota 2018 

 

De voorzitter stelt voor om eerst de punten te behandelen die zijn portefeuille betreffen. 

Vervolgens komen dan de onderwerpen aan de uit de portefeuille van hoogheemraad Smits. 

De commissie gaat met deze werkwijze akkoord. 

 

Eerste termijn portefeuille dijkgraaf 

 

De heer Lont vraagt bij paragraaf 3.5 of er 100.000 euro wordt vrijgemaakt voor 

energiebeleid en uitvoering en of het klopt dat hier een koppeling wordt gemaakt met 

innovatiebeleid. Op pagina 23 staat dat er een verdiepende analyse wordt uitgevoerd in 

verband met de vervanging van dijken en het watersysteem. Hoe kan het dat deze 

verdiepende analyse nodig is? Spreker vraagt of vergrijzing als een prangend thema wordt 

ervaren en of dit thema wordt meegenomen in de notitie over de vacatures.  En worden de 

overschotten in de tabel in paragraaf 4.6 gebruikt voor een lagere watersysteemheffing? Ten 

slotte maakt spreker een compliment voor de administratieve processen die met andere 

waterschappen worden kortgesloten. 

 

Mevrouw Dijkshoorn wil graag weten waarom de programmalijn Coördinatie beheer (blz. 14), 
onder programma Gezond, schoon en zoet water is ondergebracht. Tegen hackers wordt 

250.000 euro extra uitgetrokken. Dit is inderdaad een belangrijk thema. Spreekster is 
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tevreden dat er meer ingezet wordt op waterbewustzijn en communicatie. Zo langzamerhand 

gaat dit thema meer leven. 

 

Mevrouw Koop bedankt het college voor de goed leesbare kadernota. De introductie van het 

assetmanagement is een belangrijke ontwikkeling. De Omgevingswet vraagt om integraal 

werken. Het CDA wil graag dat integraal werken bij toezicht en handhaving wordt 

meegenomen. Er is meer samenwerkingsgerichtheid nodig, ook om het voor bedrijven en 

burgers gemakkelijker te maken. Het waterbewustzijn heeft ook een inhoudelijk aspect: laten 

zien wat Delfland doet, bijvoorbeeld met de Delta-aanpak waterkwaliteit. Dit thema trekt 

spreekster graag breder, niet alleen op het gebied van glastuinbouw. Ten aanzien van de 

cybersecurity roept ze ertoe op ‘ons niet te laten bevangen door angst’. Social media moeten 

niet primair het handelen bepalen. Het waterschap moet de eigen richting zelf bepalen. Tot 

slot vraagt ze in het kader van het bewustzijn in de VV wat de meerwaarde is van water in 

flessen. 

 

Mevrouw Jans vraagt zich af of 3Di zich inmiddels voldoende heeft bewezen. Zij wil graag een 

concrete datum vermeld hebben in de kadernota, waarop het operationeel is in de reguliere 

bedrijfsvoering, liefst voor het einde van deze zittingsperiode. Zuiveringsgemalen en 

rioolgemalen worden steeds belangrijker wat betreft energiegebruik en energie-opwekking. 

Uit de kadernota blijkt niet waar men hier precies mee staat, dus daarover graag nog een 

korte passage aan de kadernota toevoegen. Ten aanzien van het personeel is zij 

geïnteresseerd of rekening is gehouden met de CAO-onderhandelingen. Bij de rijksoverheid 

en gemeenten wordt gekozen voor een compensatie in het loon voor het wegvallen van 

bijdragen van het ABP. Dit zou Delfland ook kunnen overwegen. De Omgevingswet blijft in 

ontwikkeling: graag de stand van zaken melden van wat Delfland doet om de ontwikkelingen 

te beïnvloeden. 

 

De heer Simon is heel positief over deze kadernota: hij is kort en leesbaar. De Hofvijver is 

een mooi voorbeeld. Spreker maakt zich wel veel zorgen over het personeelsbeleid. Er komt 

veel op ons af en het is voor hem de vraag of daar voldoende capaciteit voor beschikbaar is. 

Bij tabel 4.2 wordt iets gezegd over groenonderhoud dat niet terugkomt in de toelichting. 

 

Mevrouw Hilders vraagt naar de notitie die in september zou komen over de personele 

ontwikkelingen op het terrein van toezicht en handhaving. Communicatie wordt bij veel 

onderwerpen gepresenteerd als beheersmaatregel, maar zij heeft behoefte aan een 

strategische visie op het terrein van communicatie. De vraag is wanneer het strategisch 

communicatieplan gereed is, bij voorkeur voor de behandeling van de begroting 2018. Naar 

de mening van de VVD zou dit sneller mogen. Wat betreft de Omgevingswet vraagt ze om 

aandacht voor het omstellen van een omgevingsvisie water, die zou helpen in het kader van 

de samenwerking met gemeenten bij het afstemmen van de verschillende instrumenten. 

Spreekster ondersteunt de opmerking van het CDA over water in flessen: dat is totaal 

onnodig. 

 

De heer Fekkes geeft aan de Omgevingswet een belangrijke ontwikkeling te vinden. Hij vraagt 

om de brief van de vakbonden en wijst erop dat bij het stijgen van de prijzen de inkomens 

van ouderen al heel lang op de nullijn zitten. Verder is hij geïnteresseerd in de voortgang van 

de Uniecommissie aanpassing belastingstelsel. 

 

De heer Van den Berg vindt het stukje onder het kopje personeelsbegroting op pagina 25 

cryptisch: hij vraagt zich af wat het probleem is en wat er met ingang van 2018 moet worden 

gewijzigd? Verder wil hij graag weten hoe de gevolgen van een gewijzigde CAO zijn verwerkt. 

Spreker hoort graag een inhoudelijke collegereactie op het standpunt van de bonden. 

 

De heer Nanninga bedankt het college voor de ‘tafeltjesavond’. Hij vraagt wat het college in 

het kader van de Omgevingswet denkt te kunnen besparen. Hij hoopt dat men de 

waterschapsverkiezingen heeft begroot. Met het ook op de cyberbeveiliging vraagt hij wat er 

gebeurt met de extra 250.000 euro, gerelateerd aan de inspanningen, die al worden 

gepleegd. 
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De heer Hombergen vraagt of er behalve via de website en intranet niet ook nog op andere 

manieren gepubliceerd wordt. Door de Unie is in een brief aan de informateur is gepleit voor 

een grote investeringsagenda voor duurzaamheid. Hier is weinig van terug te vinden in de 

kadernota. Het personeelsbeleid is zorgelijk. Spreker wil weten wat nu echt de intentie van 

het college is, want deze staat er nogal cryptisch in. Bij tabel 4.1 staan extra opgaven. Het 

zou verhelderend zijn om aan te geven wat de reguliere uitgaven zijn voor bijvoorbeeld de 

campagne waterbewustzijn. Een extra kolom in de tabel toevoegen zou al veel extra inzicht 

geven. 

 

Beantwoording 

 

De voorzitter antwoordt dat er in de informatiebeveiliging twee zaken aan de gang zijn: 

beveiliging tegen vreemde aanvallen en ‘de dozen’: de keylockers. Met het laatste zijn de 

testen in de innovatiefase goed verlopen. Nu is de vraag of het ook in de operationele fase 

werkt. Dit wordt momenteel door derden getest. De verwachting is dat er voor het vierde 

kwartaal zekerheid komt over al dan niet installeren. Informatiebeveiliging vraagt veel 

aandacht, omdat pogingen tot hacken plaatsvinden met tientallen per seconde. Het rijk was 

heel verbaasd over hoever Delfland is met de ontwikkelingen op dit terrein. De Omgevingswet 

staat volgende week geagendeerd voor de informatieve VV. Het inhoudelijke plan van aanpak 

moet voor de begroting beschikbaar zijn en komt in september in de commissie. Voor de 

verkiezingen is deze keer iets minder nodig dan de vorige keer. Het waterbewustzijn wordt 

voor een belangrijk deel aangezwengeld door in de praktijk dingen te doen als scholen 

bezoeken en investeren in regentonnen. Naar aanleiding van de brief van het CNV volgt deze 

zomer nog een brief aan de VV. Werkgevers betwisten de redenering van de bonden. Deze 

klopt gewoon niet. De waterschappen hebben al eerder een salarisverhoging geregeld. Een 

half procent vindt het bestuur genoeg. De voorbereiding voor de nieuwe cao loopt. Hoe de 

begroting nu is opgesteld kan voor het behalen van de doelen niet worden gevarieerd in de 

inzet van mensen en geld. Het college wil meer sturen op geld en doelrealisatie. Daarbij zou 

het minder moeten gaan over wordt hoeveel formatieplaatsen ermee zijn gemoeid, zolang het 

werk maar goed gebeurt. 

 

De heer Hombergen vraagt per interruptie of de gekozen beleidslijn over omgang met 

personeel, flexibele schil en tijdelijke inhuur dan wordt losgelaten. De voorzitter antwoordt 

dat sturen op budget helderder is dan op basis van formatie. Op dit moment vormen 

procedures en afspraken een obstakel bij het bereiken van de doelen. Het college komt nog 

terug op de gevolgen van het loslaten van de beleidslijnen. 

 

Mevrouw Jans wijst per interruptie op het bestaan van goede systemen om op de gevolgen te 

sturen. Misschien is het een goed idee om hier een deel van de informatieve VV aan te 

wijden. De voorzitter zal hierover nadenken. Tot nu toe heeft het college deze discussie nooit 

met de VV gevoerd. De vraag was wat er nodig was om de doelen te halen. Hij komt er in 

ieder geval op terug hoe dit gebeurt. 

 

De voorzitter vervolgt dat de discussie over kannen of flessen water op tafel een veelgevoerde 

is. Kannen vragen ook weer medewerkers die de kannen halen, brengen en afwassen. 

Sprekers door deskundigen onderbouwde overtuiging is dat de gekozen watervoorziening 

tijdens vergaderingen de beste is. 

 

De dames Koop en Eekhout wijzen erop dat er op de website waar achterop de flessen naar 

wordt verwezen, niets is terug te vinden over de prijs of duurzaamheid van het water. Het is 

in ieder geval veel duurder dan kraanwater. Over de ANBI-status is ook niets terug te vinden. 

 

Over het integraal werken wordt met verschillende handhavende instanties worden afspraken 

gemaakt. De inzet is dat er afstemming is over de planning, om ervoor te zorgen dat het 

bezoek bij inwoners en bedrijven toezichthouders van verschillende overheden niet op één 

ochtend plaatsvindt door drie verschillende handhavers. Het is waar dat digitale media soms 

erger stinken dan het riool. Het is een lastig fenomeen om mee om te gaan. Over 3Di komt 

vlak na de zomer een ambtelijke visie in het college aan de orde. De brief aan de informateur 
is een gezamenlijk initiatief van de drie koepels. Wat daaruit komt moeten we afwachten. Dat 

is een subtiel onderhandelingsspel met het Rijk. 
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Er is geen behoefte aan een tweede termijn. 

 

Eerste termijn, portefeuille hoogheemraad Smits 

 

Mevrouw Dijkshoorn is blij dat de adviezen van de Rekeningcommissie duidelijk in de 

kadernota zijn verwerkt. Het ongewijzigd laten van het zuiveringstarief gedurende de 

komende jaren onderschrijft zij. De communicatie over dit onderwerp had scherper gemogen: 

het bevriezen van de tarieven op het huidige niveau duurt geen vier jaar, maar zes jaar. Het 

woord ‘agrariërs’ kwam niet voor in de kadernota, terwijl agrariërs met hun areaal van belang 

zijn voor Delfland. Er komen weer POP-gelden beschikbaar bij Zuid-Holland, maar Delfland 

laat deze nu liggen. Spreekster vindt het een slechte zaak dat Delfland voor het onderwerp 

onderwaterdrainage geen nulmeting wil doen. Het woord ‘ganzen’ komt ook al niet voor in de 

kadernota, terwijl dit eveneens een zorgelijk thema is. Bij pagina 23 over onderhoud en 

vervanging van de watergangen en natte ecologische zones merkt spreekster op dat deze elk 

jaar opnieuw aanleggen in feite geen onderhoud is. 

 

Mevrouw Koop vraagt meer toelichting op de kostentoedelingsverordening en om in het 

proces van totstandkoming de mogelijkheid te bezien om toetsmomenten met de VV in te 

bouwen. 

 

Mevrouw Jans maakt haar complimenten voor de kadernota. De AWPD is verheugd over de 

bevriezing van de tarieven voor de zuiveringsheffing. Het is goed dat er een paragraaf is 

gewijd aan de opmerkingen van de Rekeningcommissie en dat de adviezen van de 

Rekeningcommissie worden opgevolgd. Op pagina 31 staat een cryptische passage over de 

reserve tariefdemping. Ze vraagt of deze betekent dat de meeropbrengsten van de 

kwijtschelding hier de ruimte voor hebben geboden, en wat de gevolgen zijn voor reserve in 

het kader van de herfinanciering van de AWZI Harnaschpolder. Spreekster vraagt ook of er in 

het toekomstscenario al rekening is gehouden met de areaal uitbreiding en hoe het 

verdergaat met de watersysteemheffing. De bijdrage aan het 

hoogwaterbeschermingsprogramma lijkt niet te bestaan uit een fysieke bijdrage. Spreekster 

vraagt naar concrete plannen voor de plaatsing van zonnepanelen. Inzicht in de wijze waarop 

Delfland toewerkt naar ‘energieneutraal’ wordt niet gegeven. Verder is er onvoldoende 

resultaat te zien van het innovatiebeleid. Nu de regie wordt gedecentraliseerd, is de vraag 

hoe dit wordt gecoördineerd. Minimaal moeten de resultaten per programma in beeld worden 

gebracht. 

 

De heer Simon merkt buiten zijn complimenten op dat de toelichting op de tabellen hier en 

daar niet optimaal is. Het gaat vooral om de verhogingen in vergelijking met de programma’s. 

Hij heeft niets gevonden over een provinciale bijdrage. Hij heeft gegoogeld op ‘dieren’, en 

kwam daar niets over tegen. Hij is blij dat duurzaamheid steeds meer een plek krijgt. 

 

Mevrouw Eekhout is blij dat er dieper ingegaan wordt op de adviezen van de 

Rekeningcommissie. Er zit een probleem bij de vervangingsinvesteringen; de vraag is hoe het 

zo ver heeft kunnen komen. Dit onderwerp vraagt grote spoed. Op pagina 7, paragraaf 1.3, is 

de tekst onduidelijk. Vorig jaar is afgesproken om tot en met 2019 de winst van 1,3 miljoen 

euro van de PPS naar de reserve tariefdemping te laten gaan. Daarna zou het voordeel 

structureel in het tarief worden verwerkt. Op het laatste wordt afgesloten met de conclusie: 

‘de inzet van de reserve is een keuze voor de volgende coalitie’. Het zou bedotten van de 

belastingbetaler zijn, als het geld ineens voor iets anders kan worden ingezet. Spreekster 

vraagt of dit zinnetje enkel om de concrete inzet van die ruimte in het tarief gaat. Ze kondigt 

voor de VV vast een coalitiebrede motie aan over het doorlichten van de kostenstructuur van 

het watersysteem. Dit gebeurt bij voorkeur extern, omdat een externe meer ziet dan de 

organisatie zelf. Vaak concentreert de discussie zich op de kosten van de zuivering. Daarbij 

gaat het steeds om de investeringslasten, maar er zijn ook exploitatielasten. Het zou mooi 

zijn om dit onderzoek in het najaar uit te voeren, zodat de uitkomsten er in het eerste 

kwartaal 2018 zijn. Het gaat puur om een financieel-technische exercitie. 

 
Mevrouw Hilders kan zich niet vinden in de stelling dat vergezichten en programma’s leidend 

zijn voor de inhoud van de innovatieagenda. Burgers en bedrijven worden onvoldoende 
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betrokken, het is belangrijk om hun wensen ook beter te kennen. Graag in dezen alsnog een 

toezegging. Verder is toegezegd dat er alsnog een innovatieagenda komt omdat de notitie 

over vergezichten geen echte innovatieagenda is. Er is bijvoorbeeld grote behoefte aan 

oplossing van de problemen in Leidschenveen. Spreekster hoort graag wanneer men de 

innovatieagenda inclusief visie tegemoet kan zien en wanneer ook de toezegging van een 

programma-overstijgend risico-overzicht gestand wordt gedaan. 

 

De heer Fekkes sluit zich aan bij de waardering voor de kadernota. Technische vragen zijn 

goed beantwoord in het vooroverleg. Hij vindt de stand van zaken en problemen wel duidelijk. 

Hij vraagt of al bekend is wat er met de belastinghervorming gebeurt die de Unie van 

waterschappen een jaar geleden in gang heeft gezet. 

 

De heer Van den Berg is positief over deze kadernota. Het is goed dat de adviezen van de 

Rekeningcommissie zijn meegenomen. Er is nog een collegebrief over dit onderwerp 

toegezegd. Deze brief moet uiteindelijk leidend worden, niet deze kadernota. Bij de pieken en 

dalen qua tarieven in relatie tot assetmanagement en vervangingsinvesteringen mist spreker 

het brede perspectief. Het gaat om vergelijkbare problematiek met het rioleringsbeheer van 

gemeenten. Het is niet zo erg dat er pieken en dalen in de lasten zijn, maar deze zou je 

kunnen egaliseren. Dit brede aspect ontbreekt in de kadernota. 

 

De heer Nanninga vindt het een uitstekende kadernota. Hij maakt zijn complimenten voor de 

manier waarop de tariefstijging is geformuleerd. Hij ziet uit naar de toelichting van de heer 

Van Kretschmar. 

 

De heer Hombergen complimenteert de organisatie voor het helder geschreven stuk. Hij ziet 

de motie van mevrouw Eekhout met belangstelling tegemoet, al zou hij graag zien dat deze 

niet alleen het watersysteem betreft. De financiële componenten van de PPS-constructie 

moeten goed worden gelokaliseerd. Spreker ziet in de kadernota twee winstwaarschuwingen. 

De eerste betreft de chemische waterkwaliteit: dat de doelen voor 2020 misschien niet 

worden gehaald. Dit kan een probleem zijn en een risico in de ontwikkeling van Delfland 

richting 2027. Het risico staat nog niet in de risicolijst, maar moet daar misschien wel bij. De 

tweede winstwaarschuwing betreft de waterzuivering: daar zullen nog veel investeringen voor 

nodig zijn, bijvoorbeeld vanwege de kosten voor medicijnrestenverwijdering en voor de 

waterharmonica. Deze kosten zijn niet in het plan en de tabellen verwerkt. Al met al dus een 

aantal donkere wolken boven het programma. De vraag is of het tarief wel voor zo’n lange 

tijd kan worden vastgelegd. Ook kosten voor de kwijtschelding zullen niet leiden tot 

verandering van de tarieven. Een aantal doelen is niet goed onderling verenigbaar op de 

lange termijn. Naar aanleiding van bijlage 2 over de 15 miljoen euro bezuinigingen merkt 

spreker op dat er ook hogere belastingopbrengst in zijn meegenomen, die strikt genomen 

geen bezuinigingen zijn. De vergezichten: één vergezicht ziet hij niet terug: schoon water in 

de stad. Hier wordt best veel aan gedaan. Voor onderwerpen als de waterkwaliteit ziet 

spreker graag ook doelen per jaar, in plaats van enkel voor 2027, om te kunnen bepalen of 

Delfland op koers ligt. 

 

Beantwoording 

 

Hoogheemraad Smits zal de complimenten overbrengen aan de organisatie. In de vorige 

commissievergadering is gesproken over de Rekeningcommissie. Er is inmiddels een brief 

opgesteld, die de volgende dag in de Rekeningcommissie zal worden besproken en 

vastgesteld. Daarna komt hij ook bij deze commissie op de agenda. Bij de inventarisatie van 

innovatieprojecten was het adagium nieuw voor oud. De 100.000 euro is bestemd voor 

duurzaamheid. Daar is nu geen capaciteit, er moet in een extra medewerker worden 

geïnvesteerd. Afhouw van de schulden leidt tot bestendige continuering van de tarieven. De 

schulden gaan fors naar beneden. Delfland werkt aan een goed 

assetmanagementinformatiesysteem. Er is flink ingezet op een vervangingswaardesysteem. 

Bij de waterkeringen is de zaak goed in beeld. Er moet nog goed worden gekeken naar 

kunstwerken, e.d. In 2019 zou men hiermee klaar kunnen zijn. Ook ten aanzien van het 

watersysteem bestaat goed inzicht in de vervangingswaarde. Er is nog extra inzet nodig om 
het complex te perfectioneren. De inzet is om het deze collegeperiode goed af ter ronden en 

een goed werkend systeem over te dragen aan het volgende bestuur. Er is de afgelopen 
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maanden tweemaal een bijeenkomst geweest van de Uniecommissie over het belastingstelsel. 

De oplossingen gaan nog verschillende kanten uit. Er wordt gesproken over een mogelijke 

prikkel in het kader van vasthoudmaatregelen. Anderen vinden dit geen goed idee. De 

commissie is nog steeds aan het studeren. De tariefontwikkeling vanaf 2017 is reëel. Na de 

verkiezingen zou een ander college altijd anders kunnen besluiten, maar dat ligt niet in de lijn 

der verwachtingen.  

 

Mevrouw Eekhout vraagt per interruptie of de hoogheemraad nu zegt dat er nu wezenlijk 

niets anders staat dan vorig jaar. Als een college iets anders wil in de toekomst, is er ook 

verantwoording nodig naar de belastingbetaler. Het maakt wel degelijk uit. 

 

Hoogheemraad Smits vervolgt dat de ontwikkeling van de schuldenpositie verwerkt is in de 

laatste grafiek. Investeringen in relatie tot de watersysteemheffing zijn verdisconteerd in de 

leencapaciteit. Het effect van nieuw voor oud houdt in dat ook oud beleid tegen het licht 

wordt gehouden. Op dit punt houdt Delfland nu iets over. Er is geen rekening gehouden met 

de areaaluitbreiding. Deze is ook niet bekend, al wordt er wel naar gestreefd om deze meer in 

beeld te krijgen. De 1,5% betreft een afspraak uit het coalitieakkoord. De afschrijvingstermijn 

van het HWBP is landelijk van 12 naar 5 jaar teruggebracht. Op de balansverkorting kan extra 

worden ingezet. Iedere overheid heeft de verplichting om alles uit de kast te halen om 

circulair te worden en op alternatieve energie in te zetten. Er loopt momenteel een onderzoek 

naar zonnepanelen dat in september klaar is. Daaruit moet blijken op welke eigendommen 

Delfland zonnepanelen kan plaatsen. In relatie tot Smartpolders wordt gezocht naar 

mogelijkheden om de businesscase rond te krijgen. Groene energie staat stevig op de 

agenda, en de lat mag nog hoger. 

 

Mevrouw Eekhout merkt per interruptie op dat de eerder verstrekte innovatieagenda nog alle 

kanten opging. Ze vraagt wat er nu eigenlijk gebeurt aan de beloofde innovatievisie en de 

uitwerking van het begrip innovatie. Het onderwerp blijft nu maar wat boven de markt 

hangen. Spreekster vraagt de hoogheemraad uit te leggen wat de criteria zijn en of 

initiatieven wel of niet horen bij innovatie. Kortom, er is organisatie en structuur nodig. Dat 

kan veel korter dan in tachtig kantjes. Als er geen helderheid komt, zal het thema tijdens 

iedere vergadering van de commissie BOB terugkomen. 

 

Hoogheemraad Smits vervolgt dat hij zeker iets doet met de opmerkingen van mevrouw 

Eekhout. Ook op dieren en exoten wordt gelet. De motie van de coalitie ziet spreker graag 

tegemoet. Aan de grondwaterproblematiek in Leidschenveen wordt al het nodige gedaan. Het 

voorbeeld van de gemeentelijke rioleringsplannen spreekt hem erg aan. De tarieven worden 

zeker zo laag mogelijk gehouden. De opmerkingen over de chemische waterkwaliteit kunnen 

beter vanavond in de commissie worden gemaakt. Spreker zal ze ook onder de aandacht van 

zijn collega brengen. De financiële onderbouwing bij de ‘winstwaarschuwingen’ gaat er nog 

komen. De grafiek van de leningen laat zien dat er meer leencapaciteit ontstaat om dingen te 

financieren. De grafiek zal inderdaad veranderen bij extra investeringen. 

 

Tweede termijn 

 

Mevrouw Dijkshoorn vraagt om het bestaande onroerend goed en onderhoud van dijken in 

beeld te brengen. De programmalijn coördinatie beheer, dat onder GSG valt, zou eigenlijk bij 

alle programma’s thuishoren. Ze vraagt of de portefeuillehouder van vanavond hiervoor 

verantwoordelijk is. 

 

Mevrouw Koop zou graag scherper horen hoe er aan de VV wordt teruggekoppeld over met 

name veranderingen in het kader van de Omgevingswet. Het assetmanagement is essentieel 

in relatie tot de tarieven. 

 

Mevrouw Jans is blij met de toezegging om het onderzoeksrapport van de Rekeningcommissie 

aan de VV toe te sturen. Ook is ze blij met de toezegging dat de antwoordbrief morgen in de 

Rekeningcommissie komt. Helaas hebben de commissieleden deze brief momenteel nog niet. 

Graag zou ze hem deze middag nog ontvangen. De AWPD is blij met de toezegging om in 
september het rapport over de zonnepanelen te leveren. De vraag is of de financiële 

consequenties hiervan in de begroting zijn opgenomen. Graag krijgt ze bevestiging van de 
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criteria voor bevriezing van het tarief zuivering. Het mag niet leiden tot een negatieve 

reserve. 

 

De heer Simon bedankt de hoogheemraad voor de antwoorden en toezeggingen. 

 

Mevrouw Hilders is verheugd te horen dat er al dingen gebeuren aan de problemen in 

Leidschenveen. Ze krijgt daar graag nadere informatie over. Op het verzoek om de risico’s in 

één overzicht te plaatsen, is nog niet geantwoord. 

 

De heer Van den Berg benadrukt dat de brief voor de Rekeningcommissie nog niet bij de 

leden van de Rekeningcommissie is aangekomen. Dit komt op hem niet helemaal zorgvuldig 

over. 

 

De heer Nanninga sluit zich aan bij de opmerking over de brief aan de Rekeningcommissie. Hij 

bedankt de hoogheemraad voor de toezeggingen. 

 

De heer Hombergen gaat terug naar bijlage 2. Daar staat een helder staatje, waar spreker 

wat ambivalent naar kijkt: een deel van de besparingen betreft gewoon hogere 

belastingopbrengsten. Dit zijn geen besparingen. De bedragen zijn wel goed onderbouwd. In 

tabel 4.1 op pagina 29 staan de nieuwe ontwikkelingen. De bedragen van 2018 en verder zijn 

helder, maar geven weinig inzicht. Bijvoorbeeld de 200.000 euro aan personeel voor 

waterbewustzijn kan niet gerelateerd worden aan het bedrag dat hier structureel aan wordt 

uitgegeven. Hetzelfde geldt voor de 250.000 euro extra voor informatieveiligheid. Spreker 

vraagt om een extra kolom waarin de reguliere uitgaven ook vermeld staan. Dat zou veel 

meer inzicht geven. Op de lange termijn is nog niets besloten over het zuiveren van 

medicijnresten en de waterharmonica. Opvallend is dat hier nog niets over is opgenomen voor 

de langere termijn. 

 

Beantwoording 

 

Hoogheemraad Smits antwoordt dat de zonnepanelen weliswaar financiële consequenties 

zullen hebben, maar dat deze uiteindelijk als het goed is tot een voordeel voor Delfland zullen 

leiden. Op de exoten gaat hij nog verder broeden, evenals op het onderwerp Leidschenveen 

en de vraag om een risico-overzicht. De brief aan de Rekeningcommissie is uitgebreid. 

Spreker zegt toe zijn best te doen om de inhoud van de brief tijdig bij de leden van de 

Rekeningcommissie te krijgen. De vormgeving is overigens dusdanig dat er een beknopte 

samenvatting in zit van de inhoud, met een gedetailleerde uitwerking in de bijlage. Daardoor 

zal de portee van de brief ook in een kort tijdsbestek kunnen worden doorgenomen. Aan tabel 

4.2.1 zal een extra kolom worden toegevoegd, maar dit vraagt wel enige tijd. Hij kan niet 

toezeggen dat dit voor de volgende VV lukt, maar hij zal zijn best doen. 

 

De kadernota wordt als bespreekstuk doorgeleid naar de VV. 

 

04. Rapport Rekeningcommissie Onderzoek kwaliteit exploitatiebegroting en reactie van 

het college 

 

De heer Hombergen is onder de indruk van het werk van de Rekeningcommissie. Hij betreurt 

het zeer dat er nog geen reactie van D&H bekend is. Hij hecht er zeer aan om zicht te krijgen 

op de acties die al lopen en die worden ondernomen. 

 

De heer Nanninga is benieuwd of de commissie tevreden is over de diverse reacties. 

 

De heer Van den Berg heeft veel waardering voor het rapport, dat gaat over het 

realiteitsgehalte van de begroting. Er staan prima aanbevelingen in. Spreker vraagt zich af 

wat het college er precies mee gaat doen. De reactie van het college straalt uit dat het ermee 

bezig is en ‘ermee aan de slag gaat’. Er is echter niet voor niets discussie geweest over de 

afhandeling van de discussie rond de jaarrekening. Spreker vraagt of er reden tot vertrouwen 

is dat de aanbevelingen goed worden uitgevoerd. Deze vraag wil hij graag terugleggen bij de 
Rekeningcommissie. Het lijkt hem een goed idee als de Rekeningcommissie een vinger aan de 

pols houdt bij de uitvoering van de aanbevelingen. 
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De heer Fekkes heeft veel waardering voor het advies van de Rekeningcommissie en gaat 

akkoord met de gedane aanbevelingen. De vraag is hoe nu verder. Spreker wijst erop dat de 

duidelijk moet worden hoe wordt omgegaan met het rapporteren op afwijkingen: gaat dit om 

10%  of om 50.000 euro? Hierbij is het belangrijk dat het proces niet onnodig veel ambtelijke 

rompslomp meebrengt. 

 

Mevrouw Eekhout vindt dat de Rekeningcommissie bijzonder goed werk heeft verricht. Ze 

complimenteert ook de hoogheemraad voor zijn waardering voor het onderzoek. Dat de 

kosten van een onderzoek naar de het watersysteem een collegeonderzoek zou moeten zijn, 

is omdat de Rekeningcommissie beperkt budget heeft. Het is heel goed om buitenstaanders te 

laten kijken naar hoe je het doet. Het is goed dat ook Deloitte veel dieper is gaan kijken naar 

de politiek-bestuurlijke aspecten. De kwaliteit van de begroting wordt daar beter door. 

Hopelijk komt er snel beterere politiek-bestuurlijke sturing op de speerpunten van de coalitie. 

De VVD is erg geschrokken van de culturele aspecten. Daarbij onderscheidt ze drie punten, 

waarvan ze wil dat het college in chocoladeletters belooft hieraan te gaan werken. Er moet 

keihard worden gewerkt aan kostenbeheersing en kostenefficiency. Dit bewustzijn is er 

onvoldoende in de organisatie. Er wordt een groot planningsoptimisme gesignaleerd. Plannen 

maken en budgetten beleggen is gemakkelijk, maar de organisatie moet wel de druk ervaren 

om ook uit te voeren, anders heb je altijd te veel budget. Een verzoek aan het college is om 

de urgentie ook in de organisatie te laten landen. Het tweede punt betreft budgetten en 

uitputting: hier speelt mee in hoeverre men zich in de organisatie eigenaar voelt van een 

budget. Deze verantwoordelijkheid is belegd, maar eigenaarschap zit ook tussen de oren. Als 

budgethouder zou men gewoon de vinger moeten opsteken. Er leeft een neiging om te 

denken dat er toch geld genoeg is, ook al zijn er juist al kostenbeheersingsmaatregelen 

gedaan. ‘Geld genoeg’ is niet de juiste mindset, want het is gemeenschapsgeld. We moeten 

het doen met het huidige tariefniveau, dat kan niet zomaar worden verhoogd. Wat tussen de 

oren zit, is veel moeilijker te veranderen dan een financieel systeem. Hierop graag een reactie 

van het college, vooral op de vraag hoe dit binnen het college wordt belegd. 

 

De heer Simon herkent dat veel tussen de oren zit. De vraag is hoe VV-leden in de 

terugkoppeling worden meegenomen. 

 

Mevrouw Jans bedankt de leden van de begeleidingscommissie. Het was veel werk. De 

Rekeningcommissie is veel bijeen geweest om het rapport af te ronden. Zonder 

begeleidingscommissie was het resultaat niet zo mooi geweest. De Rekeningcommissie kent 

een VV-brede vertegenwoordiging. 

 

Mevrouw Koop sluit zich aan bij de complimenten voor het rapport en de moed van de 

Rekeningcommissie om te wijzen op de cultuur binnen de organisatie, waardoor er moeilijk 

informatie vrijkomt, lijn en staf door elkaar loopt, en er een financieel ongewenste cultuur 

bestaat waarin gedacht wordt dat het niet op kan. De relatie tussen ambitie en realisatie 

wordt onvoldoende zichtbaar. Het is wel goed dat de lat hoog wordt gelegd. Maar wiens 

verantwoordelijkheid de cultuur is, blijft onduidelijk. Het CDA vindt de zaak urgent en vraagt 

het bestuur de verantwoordelijkheid te nemen voor deze cultuur. 

 

Mevrouw Dijkshoorn bedankt de begeleidingscommissie voor dit onderzoek. Ze vindt het 

jammer dat de aanpak tot nu toe bleef haperen. De belangrijkste vraag blijft: ‘en nu?’ Het 

nieuwe financiële systeem is mooi, maar hoe ermee omgegaan wordt is minstens zo 

belangrijk. 

 

Beantwoording 

 

De heer Kretschmar antwoordt als voorzitter namens de begeleidingscommissie dat de tabel 

waar de heer Hombergen over sprak, er bij aanvang van het onderzoek nog niet was. Deze 

tabel is gerangschikt op basis van de aanbevelingen in het rapport. Het klopt niet dat alles al 

klaar zou zijn geweest. Een aantal zaken was al wel bekend, zoals de komst van het nieuwe 

financiële systeem. Daarom is er ook een paragraaf ‘context’ opgenomen. Er is input gekomen 
van zaken die al liepen. Die zijn meegenomen in de conclusies. De begeleidingscommissie is 

gaande het proces op de hoogte gehouden van de vorderingen van het onderzoek. Het is 
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besproken bij de presentatie van Deloitte. De commissie is tevreden. Het is jammer dat er al 

wat momentum verloren is door agendatechnische aanpassingen. Het is zaak om 

daadkrachtig aan de slag te gaan. Daarin heeft spreker wel vertrouwen. Het college zou 

kunnen laten zien dat het menens is met het implementatieplan. Het zou mooi zijn als er al 

voor november gesproken zal worden met de Rekeningcommissie over wat er komen gaat na 

17 november 2017. Het is een goed idee als de Rekeningcommissie wordt betrokken bij de 

terugkoppeling door het college. Van beide methoden waar de heer Fekkes het over had, zou 

de Rekeningcommissie nog iets kunnen vinden en er een voorstel van maken. Deloitte heeft 

veel aandacht besteed aan het aspect cultuur. Dit staat nu heel duidelijk in dit rapport 

gelukkig. Dit rapport is immers bedoeld om dingen te verbeteren. Hier is een concreet plan 

voor nodig inderdaad. De VV wordt meegenomen via de Rekeningcommissie en eventueel 

door tussentijdse rapportages. Dat er weer een onderzoek nodig was, toont aan dat er in een 

goede richting wordt bewogen. Het is van het grootste belang dat het nieuwe financiële 

systeem naast de aanbevelingen worden gelegd. 

 

Hoogheemraad Smits vult aan dat de oproep is dat de organisatie zich bewust wordt dat niet 

alles financieel kan. Dit principe moet scherp tussen ieders oren komen te zitten. De 

voorgestelde werkwijze is om op te trekken me de Rekeningcommissie om af te stemmen wat 

de vorderingen zijn. Langs die weg wordt de uitwerking voorgelegd aan de commissie BOB. 

Het is zeker niet het geval dat er de afgelopen tijd niets is gebeurd. Het assetmanagement en 

vervangingswaardesysteem is opgepakt. Er worden dakpansgewijs gesprekken gevoerd om 

het kostenbewustzijn in de organisatie te vergroten. Binnen afzienbare tijd zal er verder over 

van gedachten worden gewisseld. 

 

Mevrouw Eekhout wijst erop dat cultuurverandering ook in de vorm van trainingen zou 

moeten plaatsvinden. Alle hoogheemraden zullen er bij hun medewerkers bovenop moeten 

zitten dat zij zelf eigenaar zijn van hun budget. Mevrouw Koop vult aan dat het in de gehele 

organisatie belegd moet worden, te beginnen bij het voltallige college en de rest van het 

bestuur. Hoogheemraad Smits is het hier helemaal mee eens en zegt toe ervoor te zullen 

zorgen dat dit gebeurt. Ook zegt hij toe om de Rekeningcommissie bij de implementatie te 

betrekken. 

 

Tweede termijn 

 

De heer Van den Berg vindt november wel erg laat voor een implementatieplan. Er moet nog 

in deze bestuursperiode voortgang worden geboekt. Hoogheemraad Smits vindt dit signaal 

helder en gaat ermee aan de slag, beginnend met de bespreking in de Rekeningcommissie 

morgen. 

 

Het stuk wordt als bespreekstuk doorgeleid naar de VV. 

 

 

4. H. Hamerstukken 

 

02. Aquon Begroting 2018, begrotingswijziging 2017, jaarrekening 2016, kadernota 

2018 

 

Mevrouw Dijkshoorn leest in de zienswijze dat de beoogde jaarlijkse besparing van 1 miljoen 

euro niet in de begroting is opgenomen. Ongebouwd staat er nog steeds achter dat teruggang 

naar één locatie een belangrijke voorwaarde is. Hier lijkt aan te worden getornd. 

 

Mevrouw Jans vraagt nadrukkelijk aandacht voor uitvoering van de toezegging om terug te 

gaan naar één locatie. In de eerste begrotingswijziging staat dat alle besluiten moeten 

worden overgenomen. Ze gaat ervan uit dat dit ook geldt voor de ene locatie. 

 

De heer Van Kretschmar tekent aan dat het gedurende een bestuursperiode wisselen van een 

onderwerp tussen de portefeuilles, niet echt wenselijk is. Het is lastig om tussentijds ineens 

een nieuw dossier op te pakken. Vorig jaar juli is het plan tot uittreden van Aquon herroepen. 
Het doorslaggevende criterium daarbij was dat het uitvoeringsplan van Aquon inmiddels op 

tafel zou liggen. Hij heeft echter nog steeds niet de beschikking over dit plan, hoewel hij hier 
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bij herhaling naar heeft gevraagd. Nu staat in de begroting dat deze is gebaseerd op het 

implementatieplan, terwijl dit implementatieplan dus nog niet is gezien. Bijvoorbeeld op het 

terrein van de frictiekosten en kosten voor personeel waar Delfland in mee moet betalen. De 

businesscase voor Aquon 2.0 wordt nu in 2018 gepresenteerd: dit is een jaar opschuiven. Er 

wordt verder een beeld gecreëerd dat het heel goed gaat met Aquon. Natuurlijk moet men 

niet voortdurend blijven terugkijken, maar men moet ook niet de kop in het zand steken. Het 

valt maar te bezien of de doelen gehaald worden. Spreker is erg ongelukkig met de informatie 

en de gang van zaken. 

 

De heer Nanninga vraagt aan de heer Van Kretschmar of hij het idee heeft dat de afspraken 

uit het verleden worden nagekomen. De heer Van Kretschmar antwoordt dat de 

onderbouwing om het proces te kunnen volgen, op zijn zachtst gezegd, onduidelijk is. De 

businesscase is een wassen neus, omdat uittreden te duur bleek. Maar de businesscase valt 

zwaar negatief uit. Ondertussen wordt het geld wel uitgegeven. Delfland moet hier bovenop 

zitten. 

 

De heer Simon vindt het jammer dat Aquon terug is bij de commissie BOB, want hij wilde dit 

thema juist niet meer volgen. Als informatie onvolledig is, is het moeilijk om een besluit te 

nemen over een gewichtig onderwerp als Aquon. Hij gaat akkoord met de voorgestelde lijn 

van behandeling van het onderwerp. 

 

Mevrouw Hilders vindt de gang van zaken verontrustend. Verder is de informatie van Aquon al 

op 6 april al binnengekomen en pas op 20 juni komt het in de commissie. Spreekster herhaalt 

het dringende verzoek om de VV eerder te voorzien van stukken van gemeenschappelijke 

regelingen die voor de VV zijn bedoeld. Op die manier kan men zich beter voorbereiden, 

terwijl parallel daaraan door de organisatie een advies kan worden voorbereid. 

 

De heer Hombergen vindt ook dat de stukken sneller naar de VV hadden gekund. Van het 

weekend zag hij wat oude stuken liggen. Er waren destijds hoge verwachtingen van Aquon. 

Het zal nu hopelijk uiteindelijk lukken, maar de weg was veel hobbeliger dan indertijd 

verwacht. Bezwaren zijn indertijd vrij gemakkelijk terzijde geschoven. Spreker vindt het 

overigens merkwaardig dat door de overgang van dit dossier naar portefeuillehouder Smits 

het ook automatisch overgaat naar de commissie BOB. Het is niet logisch dat de 

taakverdeling tussen de commissies automatisch die van portefeuillehouders volgen. Het lijkt 

nu dat Aquon bij deze commissie komt omdat het onderwerp bij de heer Smits kwam. Een 

andere commissie was meer ingevoerd in dit dossier. Hij doet de suggestie dat de heer Smits 

bij de andere commissie op bezoek kan komen. De heer Van den Berg onderschrijft deze 

opmerking van harte: het zou pragmatischer zijn, als de heer Smits voor dit onderwerp 

aansluit bij de commissie GSG. 

 

Hoogheemraad Smits is niet van plan dit uit te voeren. Om ruimte te creëren voor collega Ter 

Woorst die een landelijke functie bekleedt, heeft spreker zich bereid verklaard dit onderwerp 

op zich te nemen. Voorwaarde voor hem was daarbij dat hij dit in de commissie BOB zou 

kunnen behandelen. Dit is in de VV gecommuniceerd. Als de VV het anders wil, moet dit maar 

in de agendacommissie aangekaart worden. Spreker heeft indertijd zelf een aantal 

vergaderingen over Aquon bijgewoond. Delfland heeft met effect hoog ingezet. Er is toen 

besloten tot uittreding. Dat besluit is later weer ingetrokken. Spreker zit nu in het AB van 

Aquon. De werkwijze en houding van de bedrijfsleiding vindt hij goed. Desondanks heeft hij 

zich bij zijn eerste vergadering kritisch uitgelaten. In het verbetertraject zit de afspraak om 

naar één locatie te gaan. Er zijn er nu nog twee (Leiden en Tiel). Eén daarvan zal nog worden 

gesloten. Daar is het bedrag van 1 miljoen euro voor gereserveerd. Hij heeft aangegeven dat 

Delfland dit een belangrijke voorwaarde is voor Delfland. Spreker is bereid het door de heer 

Kretschmar genoemde implementatieplan aan de VV toe te sturen. 

 

Tweede termijn 

 

De heer Van Kretschmar is verheugd te horen dat het implementatieplan er nu toch nog zal 

komen, een halfjaar na dato. Het reserveren van 1 miljoen euro geeft nog geen enkele 
garantie op een goed resultaat. De beslissing om uiteindelijk in Aquon te blijven hing samen 
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me de hoge uittredingskosten. Voorwaarde was dat Aquon zou zorgen dat er niet opnieuw een 

uitzichtloze situatie zou ontstaan. Spreker is er niet gerust op dat het nu allemaal goed gaat. 

 

Mevrouw Dijkshoorn vraagt of de zienswijze al is verzonden. Hoogheemraad Smits bevestigt 

dat dit ‘onder voorbehoud van…’ is gebeurd. 

 

Mevrouw Jans benadrukt dat het voorbehoud van de één locatie belangrijk is. Omdat het 

implementatieplan nog niet bekend is, kan men geen vertrouwen hebben in de onderbouwing 

van dit plan. Op pagina 2 staat letterlijk dat deelnemers hebben besloten zich te concentreren 

op één locatie, tenzij de nieuwe strategie zich niet bewijst. Spreekster verzoekt de 

hoogheemraad dringend de bespreking en uitkomst van deze commissie BOB in te brengen in 

het bestuur van Aquon. 

 

De heer Hombergen markeert dat niet het principe wordt gehanteerd dat de commissie de 

portefeuilleverdeling tussen de hoogheemraden volgt. De commissie heeft een eigen 

verantwoordelijkheid en kan hier zelf over meebeslissen. 

 

Beantwoording 

 

Hoogheemraad Smits neemt kennis van laatste opmerking van de heer Hombergen. Hij zal 

het punt over de 1 miljoen euro en één locatie meenemen in bestuursvergadering van 

volgende week en daar stellen dat Delfland zeer kritisch is. Ook de suggestie om een en ander 

schriftelijk vast te leggen, zal hij zeker meenemen. 

 

Het voorstel wordt als bespreekstuk doorgeleid naar de VV. 

 

03. Aanpassing regeling Aquon 

 

Mevrouw Dijkshoorn ziet de uittreedregeling als een soort wurgcontract. Op pagina 3 staat 

dat er een bepaling over is opgenomen, omdat onduidelijk is of Aquon uittreding kan 

overleven. Graag wil ze duidelijk horen wat hierop de reactie wordt. 

 

Mevrouw Jans sluit zich aan bij de opmerking dat de uittreedregeling van het grootste belang 

is. Ze gaat vermoedelijk niet akkoord zonder een dergelijke regeling. 

 

De heer Van Kretschmar kan ook niet akkoord gaan in verband met de uittreedregeling. 

 

Mevrouw Hilders sluit zich hierbij aan. Ze zag overigens niet duidelijk wat de wijziging was in 

de uittreedregeling. In het besluit wordt dit ook niet helder. Ze vraagt waarom Delfland 

akkoord zou moeten gaan met garanties voor het voortbestaan van Aquon. Het besluit lijkt 

niet te deugen omdat de bijlagen er niet goed in is geïntegreerd. 

 

De heer Fekkes zal dat laatste even bekijken. 

 

De heer Nanninga sluit zich erbij aan dat het risico van een mogelijke uittreding zo klein 

mogelijk moet worden. 

 

De heer Hombergen zal zich ook nog beraden. 

 

Hoogheemraad Smits stelt dat het standpunt van commissie helder is: geen instemming met 

de uittreedregeling en dat er een versoepeling moet komen van de uittreedregeling. Spreker 

antwoordt dat nu nog niet helemaal duidelijk is hoe de positie is van Delfland bij mogelijke 

uittreding.   

 

De heer Esveld licht toe dat het huist de bedoeling was om de uittreedregeling te versoepelen. 

De gewijzigde artikelen zijn hiervoor bedoeld. De kosten van uittreden worden jaarlijks in de 

jaarrekening opnieuw vastgesteld. De escape is niet bedoeld om het onmogelijk te maken om 

uit te treden, maar ziet op het risico dat Aquon wordt bedreigd in het voortbestaan als er te 
grote partijen uitstappen. 
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De heer Van den Berg vindt dat het doel versoepeling helemaal niet blijkt uit dit voorstel. 

 

Hoogheemraad Smits verklaart dat het voorstel is bedoeld om uittreding op een verantwoorde 

wijze mogelijk te maken, met steun van zeven anderen. 

 

De heer Janssen vult aan dat het zowel een versoepeling als een verscherping betreft. Drie 

waterschappen hebben vorig jaar kenbaar gemaakt uittreding te overwegen. Er zijn toen 

verschillende acties opgezet om dit uit te werken. Met de nu voorgestelde regeling wil men 

voorkomen dat Aquon omvalt, als er enkele grote deelnemers opeens en tegelijkertijd zouden 

uittreden. 

 

Tweede termijn 

 

Mevrouw Hilders heeft nog steeds behoefte aan meer duidelijkheid voor de VV-vergadering. 

Hoogheemraad Smits zal proberen helder te krijgen wat de condities precies inhouden. Hij zal 

de VV ook meenemen in de uitkomsten van het overleg van komende maandag.  

 

De heer Van den Berg benadrukt dat deze informatie wel significant moet zijn om de VV te 

overtuigen. 

 

De heer Fekkes heeft de tekst van het besluit bekeken: deze moet worden aangevuld met een 

correcte verwijzing naar de bijlage, als volgt: ‘D&H toestemming te geven om in te stemmen 

met de eerste wijziging van de Gemeenschappelijke Regeling Aquon 2011, zoals opgenomen 

in de bijlagen <in te vullen>.’ 

 

Het voorstel wordt als bespreekstuk doorgeleid naar de VV. 

 

5. Informatie 

 

01. Verantwoordingsrapportage 2016 team Toezicht en Handhaving 

 

Mevrouw Jans wil graag een prestatie-indicator die per jaar aangeeft hoe ver het staat met de 

voortgang binnen het programma chemische waterkwaliteit. Het project loopt tot 2020, dan 

moet 100% van de bedrijven gecontroleerd zijn. Zij wil graag weten welk percentage er eind 

2017, eind 2018 en eind 2019 moet zijn gecontroleerd? 

 

Mevrouw Hilders merkt op dat er geen duidelijke duiding of oplegger bij dit document zit. Ze 

vraagt om een bestuurlijke reactie van het college op wat het team constateert. 

 

De heer Boedhoe krijgt de indruk dat het team toezicht en handhaving goed zijn best doet. Er 

worden belangrijke knelpunten gesignaleerd, waaronder die met personeel en met het 

zaaksysteem. Dit is een structureel probleem. Spreker vraagt wat het college gaat doen om 

dit probleem aan te pakken. 

 

De dijkgraaf benadrukt dat er een brief aan de VV wordt voorbereid over de 

personeelsproblematiek. Deze komt in de september in de commissie BOB. Scherpere PI’s per 

jaar gaan er niet komen, dat werkt ook niet. Er is een target voor de eindfase, dat moet 

voldoende zijn. Deze rapportage is een informatief stuk. Beleid wordt vastgesteld in de 

Kadernota, in de jaarrekening komt de bestuurlijke verantwoording aan bod. Het zaaksysteem 

is ingevoerd. De problemen met de leverancier van dit systeem zijn bijna opgelost. Delfland 

kan niet alles zelf en moet samenwerken met gemeenten. Mensen vinden vaak manieren om 

zich aan de regels te onttrekken. Daarnaast veranderen omstandigheden. Delfland zit er 

bovenop. Het gaat om een proces van goed huisvaderschap en het beïnvloeden van gedrag. 

 

Mevrouw Hilders vraagt of in september ook de andere beleidsmatige punten worden 

meegenomen, als de vacatures aan de orde komen. De voorzitter antwoordt dat de notitie 

zich beperkt tot de vacatures. De rest is in de aanpak voor 2017 vertaald. Het is niet haalbaar 

om daar nog iets aan toe te voegen. 
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De heer Boedhoe vraagt om regelmatige voortgangsrapportage over de chemische 

waterkwaliteit. De dijkgraaf verklaart dat de discussie over de vacatures hier impliciet 

helderheid over zal geven. 

 

Mevrouw Eekhout herhaalt dat de VV niets kan met ambtelijke stukken. De VV communiceert 

met het DB, vandaar het verzoek om een bestuurlijke oplegger. De dijkgraaf antwoordt dat 

het doorsturen van een stuk onder verantwoordelijkheid van het college gebeurt. Hij wil wel 

nadenken over een manier om dit in te richten, dat hoort bij de aanpak van de 

stukkenstroom. Mevrouw Jans ondersteunt het verzoek van de VVD, omdat anders onduidelijk 

is wat het college vindt van een dergelijk stuk. 

 

02. Voorstel 9 Jaarverslag bezwaarschriften- en klachtencommissie 2016 

 

Mevrouw Hilders is aangenaam verrast door de werking van de bezwaarschriften- en 

klachtencommissie. Ze vraagt waar de bezwaren tegen projectplannen over gaan. Verder zijn 

er drie bezwaarschriften gegrond verklaard, waarvan eentje om niet nader genoemde reden 

niet door het college is overgenomen. 

 

De heer Nanninga leest in de tweede paragraaf van de conclusies en aanbevelingen dat niet-

digitale publicatie is afgeschaft. Hij dringt erop aan rekening te houden met mensen die 

digitaal niet voldoende worden bereikt. 

 

De heer Boedhoe vindt het goed hoe er met bezwaarmakers wordt omgegaan. 

 

De dijkgraaf antwoordt dat in de notulen zal worden ingegaan op de contraire beslissing in het 

geval van de windmolen. De beslissing om de schriftelijke publicaties in de media te 

schrappen is een bewuste keuze geweest en heeft een belangrijke besparing opgeleverd. Het 

is een langzaam proces richting digitalisering. 

 

De secretaris vult aan dat bij projecten goed wordt bekeken welke belanghebbenden er 

allemaal zijn, dat die apart worden gewezen op de inspraakmogelijkheden en dat er bij de 

direct belanghebbenden standaard en gestructureerd keukentafelgesprekken worden gevoerd. 

Die aanpak bewijst zich. Maar ook in zulke trajecten is er toch regelmatig iemand die niet 

helemaal tevreden is en kiest voor het juridische pad. Op luisteren naar de belanghebbenden 

wordt heel stevig ingezet. 

 

De dijkgraaf verklaart dat de kring van betrokkenen op de hoogte wordt gehouden. Het is 

zonder meer een zorgpunt dat mensen niet over het hoofd worden gezien door de manier van 

communiceren. Wellicht kan er in een nieuwbrief of website nog eens geattendeerd worden op 

de mogelijkheid je te abonneren op publicaties van het waterschap. 

 

03. Beleidsnotitie vervoersmanagement 

 

De heer Lont vindt dat er niet smart wordt geformuleerd op welke termijn er stappen worden 

ondernomen tot bijvoorbeeld vervanging van een auto, waarbij verduurzaming een belangrijk 

aandachtspunt is. 

 

De heer Hombergen krijgt de indruk dat de teugels heel strak worden aangetrokken. In 

sommige gevallen is het een goede zaak om een hybride of elektrische auto aan te schaffen. 

Hij vraagt zich af of het vervoersmanagement ook aanknopingspunten biedt om als werkgever 

aantrekkelijker te worden voor handhavers, die in bepaalde gevallen over een ‘auto van de 

zaak’ zouden kunnen beschikken. Het is verder belangrijk om goed voorbeeldgedrag neer te 

zetten als college. Vandaar de oproep om parkeerplaatsen van het college op te offeren voor 

het algemeen nut. Overigens wordt er binnenkort in de nabijheid van het Gemeenlandhuis 

een nieuwe parkeergarage geopend. 

 

De voorzitter antwoordt dat de lijn is om niet met de auto te komen. Op de locatie in 

Vlaardingen zijn enkele laadpunten voor elektrische auto’s.  
De dienstauto’s zijn grotendeels geleased. Er is precies gekeken naar kosten en eisen van 

duurzaamheid. Enkele oudere auto’s in eigen bezit worden uitgefaseerd. Er wordt zeker naar 
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de genoemde zaken gekeken. De oproep ten aanzien van de voorbeeldfunctie van het college 

staat in de notulen. Daar wil spreker het bij laten. Als ze vrij zijn, mogen de collegeplaatsen 

gewoon gebruikt worden. Hier kan men in de VV nog eens aandacht voor vragen. 

 

Mevrouw Eekhout vraagt wanneer de VV meer hoort over de vervoersregeling voor de VV-

leden en het declareren van deze kosten. De voorzitter antwoordt dat de regeling gereed is en 

wordt toegezonden aan de VV, conform de wetgeving en verordeningen. Een app voor 

declareren zit in de pijplijn. Daarover wordt de VV nog geïnformeerd. 

 

De heer Nanninga vraagt of de fractiebudgetten ook kunnen worden besproken in de 

agendacommissie. 

 

04. Beantwoording schriftelijke vragen CU/SGP digitale delta 

 

05. Beantwoording schriftelijke vragen WN en Natuur inzake verkoop van locatie 

Kijkduin 

 

06. Beantwoording schriftelijke vragen CU-SGP, CDA, PvdA over arbeidsveiligheid 

verbouwing Gemeenlandhuis 

 

07. Toelichting inzake WannaCry-virus 

 

6. Rondvraag en sluiting 

 

De voorzitter sluit de vergadering om 13.00 uur. Hij bedankt de aanwezigen voor hun 

inbreng. 

 

Aldus vastgesteld in de vergadering van de commissie Bestuur, Organisatie en Bedrijfsvoering 

d.d. 5 september 2017. 

 

De voorzitter,       De secretaris, 

 

 

 

dhr. mr. M.A.P. van Haersma Buma, dijkgraaf  mevr. A.J. Buisman 
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Bijlage 

 

 

1 stand van zaken behandeling inspraakreacties bij de wijzigingen van de leggers Wateren, 

Polderkaden en Regionale waterkeringen 

 

Wateren:  

Mede naar aanleiding van de inspraakreacties is meerdere malen contact geweest met 

belanghebbenden. Zowel tijdens de terinzagelegging van het ontwerpbesluit als na 

vaststelling door de VV. Er is een toelichting gegeven op het besluit tot vaststelling van de 

betreffende leggerwijzigingen. Beide agrariërs hebben aangegeven het vreemd te vinden 

onderhoud te moeten plegen op Delflands eigendom. Op het voorstel over koop tegen de 

vierkante meterprijs die Delfland standaard hanteert bij de verkoop van wateren aan derden, 

hebben betrokkenen aangegeven dat zij niet voornemens om tot koop over te gaan. 

 

Keringen:  

Op grond van de inspraakreacties is met enkele belanghebbenden gezamenlijk naar een 

oplossing gezocht. De oplossing is een ambtelijke vergunning die past binnen het huidige 

beleid. De vergunning wordt in zomermaanden opgesteld. 

Met een andere belanghebbende is in overleg geconstateerd dat zijn landgebruik past binnen 

het beleid. Er is daarom geen aanvullende regeling nodig. 

 

 

2 Toelichting op Jaarverslagen Bezwaarschriften- en Klachtencommissie (agendapunt 05.02) 

 

De bezwaarschriften in het kader van de windturbines Nieuwe Waterweg zijn deels (voor 

zover het betreft windturbine 8) gegrond verklaard en op dat punt is het besluit herroepen. 

Voor het overige zijn de bezwaarschriften ongegrond verklaard. 


